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Úvodní slovo ředitele školy k zahájení oslav
Je to opravdu tak – před zhruba 51

lety bylo totiž rozhodnuto, že prostory
koryčanského zámku, které do té doby
sloužily jako sklad textilu, budou slou-
žit výuce žáků.

Po adaptaci byla v roce 1956 otevře-
na Učňovská škola obchodní pro výu-
ku učebního oboru Prodavač obuvi .
Školu navštěvovali učni z celé republi-
ky,  budova byla upravena tak, aby slou-
žila i jako internát. Během dalších let
docházelo ke změnám v zaměření
 učebních oborů Prodavač , byly zavá-
děny i jiné učební obory. V roce 1962
se skladba oborů ustálila na učebních
oborech Prodavač potravinářského zbo-
ží, Prodavač smíšeného zboží, Kuchař,
Číšník, Kuchař-číšník pro pohostinství.
V roce 1982 doplnil tyto obory učební
obor Prodavač drogistického zboží.

80. léta znamenala největší rozvoj
školy – škola vychovávala pracovníky
prodejen a restaurací z téměř poloviny
jižní a střední Moravy. Tomu odpoví-
dal i počet žáků – více než 750. Pro
účely teoretické výuky sloužila i budo-
va bývalé základní školy v Jestřabicích.

 V té době se dokonce začalo uvažo-
vat o výstavbě nové budovy pro teore-
tickou výuku v areálu zámku  -  zámek
měl sloužit jako domov mládeže školy.
Odborný výcvik byl uskutečňován ve
spolupráci se středisky podniků Potra-
viny Hodonín, Jednota Hodonín, Jed-
nota Kroměříž, Drogerie Jihlava, Re-
staurace Hodonín a Hotely a restaura-
ce Kroměříž.

Po roce 1989 se změnila struktura
vyučovaných oborů. Začaly být pravi-
delně  vyučovány  i obory ukončené
maturitou – obor Obchodník a vybrané
obory Rodinné školy. Změnil se však
také počet  vyučovaných žáků. Učiliště

v okolí – v Kyjově, Bzenci, Hodoníně
a  Kroměříži- začala totiž  vyučovat
obory, které do té doby učila pouze naše
škola. Část žáků učebního oboru  Pro-
davač drogistického zboží přešla do Jih-
lavy.

V té době se začalo s úpravami, kte-
ré měly zlepšit vzhled školy a materiál-
ně technické zabezpečení výuky. Byla
provedena plynofikace kotelny, celko-
vá rekonstrukce fasády školy, bylo zcela
zrekonstruováno nádvoří a kanalizace.
Byly vybudovány odborné učebny pro
výuku jazyků, pro výuku technologie
oboru K-Č, dále učebna výpočetní tech-
niky a učebna administrativy. V Kyjově
byla zřízena učebna pro výuku odbor-
ného výcviku oboru Prodavač a pozdě-
ji také učebna pro výuku odborného
výcviku oboru Kuchař-číšník pro po-
hostinství. Pro výuku tělesné výchovy
a pro domov mládeže byla vybavena
posilovna.

 Po zániku oborů Rodinné školy, kte-
rá byla transformována na Střední od-
bornou školu, se začalo s výukou stu-
dijního oboru Obchodně podnikatelská
činnost , který je ukončen maturitní
zkouškou. Změnil se také způsob výu-
ky odborného výcviku -  škola si výu-
ku zajišCuje na 85 smluvních pracoviš-
tích školy a na vlastním odloučeném
pracovišti.

Současnost navazuje na předchozí
změny – škola má  název Střední škola
obchodu a gastronomie, má v současné
době 270 žáků, z toho necelá jedna tře-
tina studuje  obor, který je ukončen
maturitní zkouškou. Od roku 1997 má
škola odloučené pracoviště v Kroměří-
ži, které slouží k výuce odborného vý-
cviku  oboru Kuchař-číšník pro pohos-
tinství i teoretické výuce oboru Proda-
vač pro žáky z Kroměříže a okolí.

(Pokračování na str. 2)
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Jak je zřejmé, v průběhu historie ško-
ly docházelo k velkému množství změn
v organizaci výuky i vyučovaných obo-
rech. Školou prošlo více než sedm tisíc
absolventů, kteří nacházeli uplatnění
v podnicích a zařízeních, které poskyto-
vali služby v regionu i celé republice.

Po celou dobu  existence školy se pra-
covníci školy snažili a snaží  vzdělá-
vat, vychovávat a vést žáky školy
k tomu, aby získali vědomosti a doved-
nosti ve svém oboru na co nejvyšší
úrovni, aby se dobře uplatnili v praxi
a mohli  také pokračovat v dalším stu-

Ohlédnutí za oslavou 50. výročí založení
Učňovské školy v Koryčanech

diu. Zájmem pracovníků  školy bylo a je
naučit žáky co nejvíce. O tom,  že se to
podařilo, svědčí řada úspěchů v soutě-
žích prodavačů,  kuchařů a číšníků,
v uplatnění absolventů v praxi, ve vel-
kém zájmu podnikatelů o naše absol-
venty,  v úspěšnosti dalšího studia ab-
solventů školy. Na dobrých výsledcích
školy se také projevilo specifické pro-
středí školy. Velmi nás také těší, že bý-
valí absolventi mají zájem o výuku
svých dětí na naší škole,  i když by měli
možnost dát dítě studovat na školu, kte-
rá je blíže jejich bydlišti.

Děkuji všem, kteří se podíleli na čin-
nosti školy v celé její dosavadní histo-
rii, za jejich snahu, obětavost a práci,
kterou pro řádný chod školy vykonali.
Minulí i součastní zaměstnanci školy
vybudovali velmi dobrou pověst školy,
což je zárukou i pro její další budouc-
nost . Přeji všem pracovníkům, absol-
ventům i  žákům školy do dalších let
mnoho úspěchů a věřím, že naše škola
i nadále bude významným vzdělávacím
zařízením regionu.

Proč se vůbec  slaví nejrůznější jubi-
lea, proč se ohlížíme zpět, proč se hlá-
síme k tradicím ? Patrně proto, že to
všechno má nějaký smysl. Je dobré,
umíme-li se ohlédnout do minulosti ra-
dostně a s vděčností. Je  moudré hlásit
se k tradicím. Ty znamenají udržování
a předávání stálých hodnot. Spojují
minulost s přítomností, připravují bu-
doucnost.

Padesát let v životě člověka je doba
plná změn. I naše škola  touto změnou
prošla. Zasáhla do osudů stovek peda-
gogů a tisíců žáků. Díky své píli a ta-
lentu dosáhli někteří absolventi úspě-
chů a uznání ve svém oboru i v životě.
Po odchodu ze školy zakládali své ro-
diny a žili svůj každodenní všední ži-
vot. Školu sledovali zpovzdálí.
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24. červen 2006 umožnil setkání bý-
valých i současných žáků, pedagogů
i hospodářských pracovníků v krásném
prostředí  koryčanského zámku, kde
stále sídlí škola i Domov mládeže.

Významný den začal programem
pro pozvané hosty v kulturním domě.
Pan ředitel Mgr.Milič Fojt pozdravil
hosty a přednesl zdravici k výročí za-
ložení školy, ve které připomněl boha-
tou historii učňovského i středního od-
borného školství. Následoval kulturní
program našich žáků i dětí absolventů.
Přítomným hostům přivodil chvílemi
poetickou náladu, naopak v některých
momentech zvedal přítomné ze židlí
k bouřlivému potlesku.

Po přípitku všech přítomných, kon-
zumaci dobrého pokrmu  následovala
rušná debata doprovázená snímky
z historie  i současnosti oboru kuchař-
číšník a prodavač.

Odpolední Den otevřených dveří za-
čal ve 14.hodin vítáním hostů sklenkou
sektu a koláčky. Krásně vyzdobený
a připravený zámek čekal na davy bý-
valých žáků, přátel a hostů, kteří nechtě-
li přijít o radostná setkání. Náladu zpří-
jemňovala v odpoledních hodinách
hudba  Mládežnického dechového sou-
boru při ZUŠ  Zdounky, která pak byla
vystřídána country skupinou Legenda.

(Dokončení na str. 4)



S t r a n a  4 K o r y č a n s k ý  z p r a v o d a j   •   2 / 2 0 0 6

Hosté si odnášeli nejen pěkné zážit-
ky, ale také výhry z bohaté tomboly.
Ceny do této tomboly  věnovali  místní
podnikatelé a zaměstnanci školy.  Všem
touto cestou děkujeme.

Kromě oslav na zámku probíhala se-
tkání abiturientů jednotlivých tříd na
různých místech ve městě.

Celou akci zdokumentoval kamera-
man. Jeho záběry budou zpracovány na
nosičích CD a VHS. Tyto bude možné
zakoupit pro předchozí domluvě na se-
kretariátu školy. V současné době je
k dispozici školou zpracovaný alma-
nach i nosič CD. V nich jsou uvedeny
všechny údaje o naší škole. Doložené
fotografie dokazují, že  tento význam-
ný den  se vydařil ke spokojenosti všech
přítomných.

Organizační výbor oslav
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Zápis ze 16. řádného zasedání Zastupitelstva Města Ko-
ryčany, konaného dne 25. 6. 2006 v Koryčanech

16. řádné zasedání Zastupitelstva Města Koryčany kona-
né ve velké zasedací místnosti na MěÚ Koryčany zahájil
starosta Ing. Miroslav Máčel v 19.00 hodin. Zasedání se
zúčastnilo 12 zastupitelů. Dva zastupitelé se omluvili, jeden
neomluven. Ověřovateli zápisu byli jmenováni zastupitelé
pan Zdenek Šmela a Drahomíra Čížková. Návrhová komise
byla schválena ve složení zastupitelů pan MVDr. Zdenek
Kučera, Ing. Marie Horáčková a Ing. Jaromír Tomášek. Prů-
běh zasedání zapsal pan Václav Paseka.

Program:

1. Zahájení
2. Doplnění a schválení programu
3. Zpráva o činnosti Rady města Koryčany
4. Veřejné projednání s občany města „ Zadání změny č. 6

územního plánu sídelního útvaru
 Koryčany a změny č. 3 územního plánu sídelního útvaru

Koryčany- Jestřabice
5. Zpráva o čerpání rozpočtu Města Koryčany k 30. 4. 2006,

schválení rozpočtových změn
6. Schválení závěrečného účtu Města Koryčany za rok 2005
7. Schválení smlouvy o „Poskytnutí finančního příspěvku

za účelem zajištění dopravní obslužnosti na území Zlín-
ského kraje veřejnou autobusovou linkovou dopravu“.

8. Schválení smlouvy o dílo na „Vybudování kamerového
systému v městě Koryčany“

9. Schválení mandátní smlouvy na zadávací řízení na zho-
tovení veřejné zakázky na stavební práce pro zajištění
zhotovitele díla „ Kanalizace Koryčany“

10. Schválení plánu práce Rady a Zastupitelstva Města Ko-
ryčany na 2. pololetí roku 2006

11. Informace o postupu investičních akcí a VPP města
Koryčany

12. Převody majetku města
13. Schválení organizačního zabezpečení následujícího za-

sedání zastupitelstva.
14. Interpelace poslanců
15. Diskuse
16. Návrh usnesení
17. Závěr

add 1. Zahájení - add 2. Doplnění a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. Z občanů města se za-

sedání zastupitelstva zúčastnili 4 občané. Dále vyzval za-
stupitele, aby se vyjádřili k navrženému programu jednání.
Navržený program nebyl doplněn a byl schválen všemi 12-
ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 3. Zpráva o činnosti Rady Města Koryčany
Tajemník úřadu Ing. Petr Celý předložil zprávu o činnosti

rady od posledního zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo
vzalo zprávu na vědomí. Zpráva je přiložena k zápisu a je
jeho součástí.

add 4. Veřejné projednání s občany města „ Zadání změny
č. 6 územního plánu sídelního útvaru

Koryčany a změny č. 3 územního plánu sídelního útvaru
Koryčany- Jestřabice

Zastupitelstvo města Koryčany projednalo s občany města
Koryčany „Zadání změny č. 6 územního plánu sídelního
útvaru Koryčany:
- 6-1 - změna využití na parcelách p. č. 996, 997/2 k. ú.

Koryčany z funkčního využití obytná zástavba 1- 2 pod-
laží na využití plochy a objektu občanského vybavení (pří-
stavba tělocvičny k základní škole )

- 6-2 - změna využití- obchvat kolem náměstí omezení
ve využití přilehlých ploch na zrušení malého obchvatu
kolem náměstí a intenzivní využití ploch v centru města

- 6-3 - změna využití na parcele p. č. 1713/10,1740/6, 1743/
1, 1746/1 v k. ú. Koryčany z funkčního využití plochy
občanského vybavení, plochy sportu na využití výstavba
rodinných domů 1-2 podlažních
a
Zadání č. 3 územního plánu sídelního útvaru Koryčany-

Jestřabice“:
- 3 - změna využití na parcele p. č. 279/5 v k. ú. Jestřabice

z funkčního využití neurbanizovaná krajina, orná půda na
funkční využití neurbanizovaná krajina, zalesnění méně
kvalitní zemědělské půdy o výměře 14,524 ha (lesní půda)
Podklady k tomuto bodu obdrželi zastupitelé v materiálech

k jednání zastupitelstva a občané měli možnost do nich na-
hlédnout na MěÚ Koryčany. K tomuto bodu nebyly vznese-
ny dotazy ani připomínky.

add 5. Zpráva o čerpání rozpočtu Města Koryčany k 30. 4.
2006, schválení rozpočtových změn

Zprávu o hospodaření města Koryčany k 31. 4. 2006 ob-
drželi členové zastupitelstva v materiálech k jednání zastu-
pitelstva. Příjmy jsou plněny na částku 13.745.946,04-Kč,
tj.24 % schváleného rozpočtu a výdaje jsou čerpány na část-
ku 13.676.714,68-Kč, tj. 24 %.

Starosta informoval členy zastupitelstva o změnách
v rozpočtu, které je nutné schválit. Jedná se o první úpravu
schváleného rozpočtu, a to takto:

strana příjmů:
- nezapojený zůstatek fin. zdrojů z roku 2005 ve výši

675.000,-Kč
- dotace z kraje na volby ve výši 134.000,-Kč

strana výdajů:
- ZŠ Koryčany – přístavba tělocvičny - vlastní prostředky,

navýšení + 350.000,-Kč
- Kanalizace Koryčany – zajištění výběrového řízení na

dodavatele stavby, navýšení + 50.000,-Kč
- Koupě auta pro OŽP – stavební úřad navýšení

+ 25.000,-Kč
- Vybudování kamerového systému – navýšení

+ 150.000,-Kč
- Zimní údržba komunikací navýšení + 100.000,-Kč
- Volby 134.000,-Kč

ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA
MĚSTA  KORYČANY
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K této zprávě nebyly dotazy ani připomínky. Starosta pře-
četl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo města Koryčany bere na vědomí zprávu

o čerpání rozpočtu Města Koryčany k 30.4.2006 a
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje všemi 12-ti hla-

sy přítomných zastupitelů úpravu rozpočtu.

add 6. Schválení závěrečného účtu Města Koryčany za rok
2005

Zprávu k tomuto bodu přednesl starosta. Uvedl, že závě-
rečný účet města byl vypracován jak z účetní uzávěrky za
rok 2005 tak také z přezkoumání hospodaření města, které
provedly pracovnice Krajského úřadu Zlínského kraje, od-
boru Kanceláře ředitele kontrolního oddělení. V rozsahu
provedeného přezkoumání hospodaření obce za rok 2005
nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Materiál k závěrečnému
účtu města byl v souladu se zákonem zveřejněn na úřední
desce a také ho obdrželi zastupitelé v materiálech k jednání
zastupitelstva. K této zprávě nebyly dotazy ani připomínky.
Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hla-
sovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schválilo všemi 12-ti hla-

sy přítomných zastupitelů závěrečný účet města Koryčany
za rok 2005 s vyjádřením dle § 17 odst. 7 písm. a) zákona
250/2000Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpoč-
tů, ve znění pozdějších předpisů, s celoročním hospodaře-
ním města, a to bez výhrad.

add 7. Schválení smlouvy o „Poskytnutí finančního pří-
spěvku za účelem zajištění dopravní obslužnosti na území
Zlínského kraje veřejnou autobusovou linkovou dopravu“
pro rok 2006

Smlouva se uzavírá mezi Městem Koryčany a Krajským
úřadem Zlínského kraje.Výše příspěvku pro rok 2006 činí
147.450,-Kč. Návrh smlouvy obdrželi zastupitelé v materi-
álech k jednání zastupitelstva.

Ke smlouvě nebyly dotazy ani připomínky. Starosta pře-
četl návrh usnesení a nechal o této smlouvě hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany smlouvu schválilo všemi

12-ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 8. Schválení smlouvy o dílo na „Vybudování kamero-
vého systému v městě Koryčany“

Smlouva se uzavírá mezi Městem Koryčany a spol. ESO-
KOM s. r. o. se sídlem Kroměříž.

Předmětem této smlouvy je dodávka a montáž kamerové-
ho systému CCTV. Kamerový systém bude umístěn
v Koryčanech na náměstí. Cena díla činní 334.149,-Kč, bez
DPH. Termín plnění je 31. 5. 2006.

Návrh smlouvy obdrželi zastupitelé v materiálech k jed-
nání zastupitelstva. Ke smlouvě nebyly dotazy ani připo-
mínky. Starosta přečetl návrh usnesení a nechal o této smlou-
vě hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany smlouvu schválilo všemi

12-ti hlasy přítomných zastupitelů.
add 9. Schválení mandátní smlouvy na zadávací řízení

na zhotovení veřejné zakázky na stavební
práce pro zajištění zhotovitele díla „ Kanalizace Koryča-

ny“ stoka B, stoka C – I. a II. Etapa a rekonstrukce ČOV
Smlouva se uzavírá mezi Městem Koryčany a spol. RE-

ALKA – Rubíček s. r. o. se sídlem Kroměříž.
Předmětem této smlouvy je provedení a zajištění technic-

ké pomoci a inženýrská činnost při zpracování agendy pro

zadávací řízení na zhotovení veřejné zakázky na stavební
práce pro zajištění zhotovitele výše uvedeného díla. Cena
díla činní 51. 408,-Kč. Návrh smlouvy obdrželi zastupitelé
v materiálech k jednání zastupitelstva. Ke smlouvě nebyly
dotazy ani připomínky. Starosta přečetl návrh usnesení
a nechal o této smlouvě hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany smlouvu schválilo všemi

12-ti hlasy přítomných zastupitelů.

add 10. Schválení plánu práce Rady a Zastupitelstva Měs-
ta Koryčany na 2. pololetí roku 2006

Starosta seznámil zastupitele s návrhem plánu práce Rady
a Zastupitelstva Města Koryčany na II. pol. 2006. Návrh
obdrželi zastupitelé v materiálech k jednání zastupitelstva.
K tomuto bodu nebyly dotazy ani připomínky. Starosta pře-
četl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje všemi 12-ti hla-

sy přítomných zastupitelů plán práce Rady a Zastupitelstva
Města Koryčany na 2. pololetí roku 2006.

add 11. Informace o postupu investičních akcí a VPP města
Koryčany

Starosta informoval přítomné o postupu prací na investič-
ních akcí a VPP města Koryčany. Jedná se zejména o do-
stavbu sociálního zázemí tělocvičny ZŠ Koryčany včetně
výměny zbývající části oken budovy ZŠ. Městu Koryčany
byly schváleny státní dotace na kanalizaci Koryčany- stoka
B, stoka C-I.a II etapa a rekonstrukci ČOV Koryčany. Byly
zahájeny přípravné práce, zejména příprava výběrového ří-
zení na dodavatele díla. Pokračují práce na prodloužení ko-
munikace v ulici Pivodova a vybudování ZTV pro výstavbu
2 rodinných domů. Pokračují práce na terénních úpravách
za účelem propojení DD a DPS. Z VPP města byla dokon-
čena oprava sociálního zařízení v budově MěÚ Koryčany
čp. 401, je prováděna běžná oprava a údržba veřejného pro-
stranství a veřejné zeleně.

Zastupitelstvo Města Koryčany bere na vědomí informa-
ci starosty o postupu investičních akcí a VPP města Kory-
čany.

add 12. Převody majetku města

Prodej majetku města Koryčany
Hlasování:
1. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 10-ti hlasy

přítomných zastupitelů, 2 hlasy proti, záměr prodeje pozemku
p. č.1377/1 ostatní komunikace o výměře 44 m2 v k. ú. Jes-
třabice pro pana Miloše Staňka za účelem dořešení vlastnic-
kých vztahů k pozemku a ke stavbě rod. domu, který je
ve vlastnictví žadatele. Předmětný pozemek se z části na-
chází pod budovou rod. domu a z části tvoří uličku mezi
sousedící nemovitostí čp. 16 na p. č. 25/1 a 1377/9. K výše
uvedeným skutečnostem zastupitelstvo rozhodlo zřídit na
tomto pozemku věcné břemeno opravy a údržby ve prospěch
vlastníka nemovitosti čp. 16 na p. č. 25/1 a 1377/9.

Zřízení věcného břemene:
Hlasování:
Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 12-ti hlasy pří-

tomných zastupitelů zřízení věcného břemene k obecnímu
pozemku p. č. 1036/1 ostatní komunikace za účelem přístu-
pu na pozemek p.č. 1034, který je ve vlastnictví paní Bože-
ny Ďurišové.
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Zástavní smlouva:
Hlasování:
1. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 12-ti hlasy

přítomných zastupitelů „Dohodu o zániku zástavního práva
k nemovitostem“ , na jejímž základě zaniká zástavní právo
k bj. č. 258/1, 258/2, 258/3, 258/4, 258/5, 258/6, 258/7, 258/
8, 262/1, 262/2, 262/3, 262/4, 262/5, 262/6 a jednotkám –
jiné  nebytové prostory č. 262/7, 262/8, 262/9, 262/10 ve
prospěch MMR ČR.

2. Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 12-ti hlasy
přítomných zastupitelů „Zástavní smlouvu“, kterou se zři-
zuje zástavní právo pouze k bytovým jednotkám č. 258/1,
258/2, 258/3, 258/4, 258/5, 258/6, 258/7, 258/8, 262/1, 262/
2, 262/3, 262/4, 262/5, 262/6 ve prospěch MMR ČR.

add 13. Schválení organizačního zabezpečení následující-
ho zasedání zastupitelstva.

Starosta seznámil zastupitele s organizačním zabezpeče-
ním následujícího zasedání zastupitelstva , jehož návrh ob-
drželi všichni zastupitelé v materiálech k jednání v zastupi-
telstvu.

K tomuto bodu nebyly dotazy ani připomínky. Starosta
přečetl návrh usnesení a nechal o tomto bodu hlasovat.

Hlasování:
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 12- ti hlasy pří-

tomných zastupitelů organizační zabezpečení následujícího
zasedání zastupitelstva města v Koryčanech, které se bude
konat dne 27. 9. 2006 v 18 hodin.

add 14. Interpelace poslanců
Starosta otevřel interpelace členů zastupitelstva.

Z poslanců se k interpelacím nikdo nepřihlásil.

add 15. Diskuse
Starosta otevřel diskusi, ve které odpovídal na dotazy čle-

nů zastupitelstva a přítomných občanů.

add 16. Návrh usnesení
Hlasování:
Starosta vyzval předsedu návrhové komise přednesením

zprávy. Členka návrhové komise Ing. Marie Horáčková pře-
četla návrh usnesení, které zastupitelé jednomyslně schvá-
lili.

add 17. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel poděkoval všem za účast

na dnešním zasedání a jednání ve 21.10 hodin ukončil.

V Koryčanech dne 26. května 2006

Ing. Miroslav Máčel Zdenek Šmela
starosta ověřovatel zápisu

JUDr. Ludmila Harvilíková Drahomíra Čížková
zástupce starosty ověřovatel zápisu
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V roce 2002 se rekultivovala divoká
skládka odpadů v lokalitě Křivůsy
v Jestřabicích a v roce 2004 neřízená
skládka odpadů v lokalitě Liščí. Obě
tyto skládky se rekultivovaly z toho
důvodu, že nevyhovovaly zákonu o od-
padovém hospodářství. Uzavřením
těchto skládek skončila možnost ulože-
ní stavebního demoličního odpadu
v Koryčanech, nebo jejich blízkosti.
Tímto vznikla svízelná situace, která
trvá prakticky dodnes. Občané se ptají,
kam mají dát odpad z demolic při opra-
vách svých domů. Přitom ze zákona
nemá obec povinnost zajišCovat likvi-
daci stavebního odpadu z demolic. Po-
vinnost obce je pouze u komunálního
odpadu. Při sdělení, že jediná možnost
je odvést demoliční odpad na vlastní
náklady na řízenou skládku do Zdou-
nek, kde zaplatí cca 860 Kč za uložení
1 tuny stavebního demoličního odpa-
du, se již s dotazem neobjeví, ale na-
stávají obvykle dvě možnosti. První
spočívá v tom, že sypou těžký materiál
z demolic do popelnic a kontejnerů na
komunální odpad, což se již projevilo
ve zvýšených nákladech na likvidaci
komunálního odpadu. Zvýšené nákla-
dy na likvidaci komunálního odpadu
pak zaplatíme všichni. Druhá varianta
pak spočívá v tom, že se různě v okolí
Koryčany vyskytují fůry vysypané sta-
vební suti, jejichž likvidaci pak opět
platí město.

Jediným reálným potřebným řešením,
v souladu se zákonem, je vybudování
meziskladu stavebního demoličního
odpadu do kterého se po nashromáždě-

Koryčany potřebují mezisklad
stavebního odpadu z demolic

ní dostatečného množství materiálu
z demolic objedná drtící a třídící stroj,
který stavební suC podrtí a roztřídí na
cihlovou drC, betonovou drC, hlínu, že-
lezo, dřevo a tyto samostatné frakce je
již možno bez problémů, v souladu se
zákonem použít. Cihlová a betonová drC
se pak již běžně používá pro vyspráv-
ky vyježděných cest, případně zasýpá-
ní terénních nerovností.

Rada i Zastupitelstvo Města Koryča-
ny se již několikrát zabývala potřebou
zřízení meziskladu stavebního demolič-
ního odpadu, narazilo se však vždy na
zajištění potřebné plochy, která musí být
relativně velká, zpevněná a mimo vo-
doteče. Problémem je, že všechny mož-
né v úvahu přicházející zpevněné plo-
chy vesměs ve vlastnictví bývalého JZD
byly zprivatizovány a staly se pro Město
Koryčany nedostupnými. Problematika
zajištění vhodné lokality pro mezisklad
byla i předmětem jednoho z bodů
4.hejtmanského dne v Koryčanech
v měsíci srpnu minulého roku. Byla
nám přislíbena pomoc ze strany Zlín-
ského kraje.

Rada Města Koryčany opětně prošla
všechny možné lokality v majetku Měs-
ta i jiných vlastníků a zjistila, že nyní
jediným možným pozemkem pro vyu-
žití meziskladu demoličního odpadu je
zpevněný pozemek zrušené části silni-
ce při výjezdu z Koryčan. Na tento po-
zemek není vidět, je možno jej z obou
přístupných konců uzavřít branami
a není problém při dostatečném nave-
zení demoličního materiálu objednat dr-
tičku demoličního odpadu, tento rozdr-

V letošním roce vyvrcholí tříleté úsi-
lí Města Koryčany o celkové zlepšení
vzhledu a bezpečnosti stávající budo-
vy základní školy na Masarykově uli-
ci, na jehož konci bude nejen nová fa-
sáda a okna budovy, ale přibude i zbru-
su nová sportovní hala.

Vše začalo dopisem paní ředitelky
Základní školy v Koryčanech, kterým
se počátkem roku 2003 obrátila na Radu
Města Koryčany. Upozorňovala v něm
na havarijní stav oken v budově školy

Přij9te si protáhnout tělo do nové sportovní haly!
„Okenní křídla již na žáky nepadají“

tit, roztřídit a ve smyslu zákona o od-
padech využít pro potřeby města. Výše
uvedený pozemek je ve vlastnictví Zlín-
ského kraje a při předběžném jednání
se zástupci Ředitelství silnic Zlínského
kraje jsme byli ubezpečeni, že pozemek
je pro Ředitelství silnic Zlínského kra-
je, nepotřebný. V současné době je roz-
jednáno převedení tohoto pozemku na
Město Koryčany za účelem zřízení
meziskladu stavebního demoličního
odpadu.

Tuto informaci podáváme za účelem
seznámení koryčanské veřejnosti se
zájmem města pomoci občanům při ob-
nově nemovitého majetku v Koryča-
nech a přidružených obcích. Je nutné
si uvědomit, že mezisklad stavebního
demoličního odpadu není skládka od-
padu. Na tento mezisklad nesmí být
navážen komunální odpad. Uskladně-
ný materiál je možno kdykoli rozdrtit,
roztřídit a využít, nebo pokud jej bude
málo a najde se vhodnější lokalita, tak
na tento nový zpevněný pozemek, pře-
vést. Doposud vhodnější pozemek však
nebyl nalezen. Předpokládáme, že zří-
zení meziskladu stavebního demoliční-
ho odpadu na výše uvedené staré silni-
ci a sběrného dvora odpadů v lokalitě
za koryčanskou pálenicí přispěje jed-
nak ke zlepšení čistoty v okolí Kory-
čan, umožní občanům ekologicky a re-
lativně lacino likvidovat odpady a po-
vede k zastavení celkového nárustu
nákladů na likvidaci odpadů Městem
Koryčany.

Ing. Miroslav Máčel, starosta

na Masarykově ulici a žádala o pomoc
při řešení tohoto problému.

Rada města se tímto problémem za-
bývala a proto si nechala zpracovat fi-
nanční kalkulaci opravy. Při zjištění
ceny nových oken bylo jasné, že za sou-
časného stavu nemá Město Koryčany
na tak rozsáhlou opravu finanční pro-
středky. Následovaly 2 roky žádostí
a lobování mezi poslanci Parlamentu
České republiky a to napříč celým po-
litickým spektrem. Současně rada kon-

statovala, že v Koryčanech není pro
mládež a školní vyučování ani pořádná
tělocvična. Ta stávající byla postavena
kolem roku 1910 a sloužila hlavně pro
gymnastiku, ale pro dnes tak rozšířené
míčové hry je nevyhovující. Přitom tyto
prostory využívá cca 770 dětí a žáků
mateřské, základní a středních škol
v Koryčanech. Bylo nám doporučeno,
abychom o řešení obou problémů po-
žádali současně, což usnadní jednodušší
zajištění potřebných finančních pro-
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středků. Co se zdálo zpočátku nemož-
né, se podařilo a ze státního rozpočtu
jsme obdrželi v roce 2005 celkem 9,75
mil. Kč, dalších 1,05 mil. Kč jsme při-
dali z městského rozpočtu. V následu-
jícím roce 2006 nám bylo poskytnuto
15 mil. Kč ze státního rozpočtu a měs-
to přidalo 1,05 mil. Kč z rozpočtu vlast-
ního. Za tyto prostředky budou vymě-
něna všechna okna na budově základní
školy a staré tělocvičny, je postavena
nová hala tělocvičny s rozměry 15 m x
30 m a sociální zázemí s menší saunou
a posilovnou. Vybavení posilovny za-
jišCuje město mimo státní rozpočet. Zú-
častnili jsme se soutěže ve vypsaném
grantovém sponzoringu „Energie z pří-
rody“ Moravských naftových dolů, a.s.

a obdrželi jsme na vybavení posilovny
z této nadace 140 tis. Kč. Zbytek po-
třebných financí na tento účel ve výši
160 tis. Kč poskytne město z vlastního
rozpočtu. Současně s opravou oken
budovy základní školy, rozhodlo zastu-
pitelstvo využít přítomnosti stavební
firmy a je připraveno z rozpočtu na rok
2007 poskytnout 500 tis. Kč na opravu
a zateplení fasády školy.

Podle zpracovaného stavebního har-
monogramu je reálné, že stavba bude
zkolaudována v měsíci srpnu tohoto
roku. Následně proběhne den otevře-
ných dveří, aby se koryčanská veřejnost
mohla seznámit se stavbou a vybave-
ním haly. Od počátku letošního školní-
ho roku bude sloužit tělocvična a její

zázemí žákům koryčanských škol
a sportumilovné veřejnosti.

Nová hala je určena především pro
míčové hry: volejbal, basketbal, sálo-
vý fotbal, florbal, házenou a tenis, ,,sta-
rá´´ tělocvična bude i nadále sloužit
gymnastickému cvičení na nářadí. Před-
pokládáme, že nová hala i její zázemí
by měla denně od rána do cca 16 hodin
sloužit školám. Po 16 hodině ji pak,
včetně sauny a posilovny, může využí-
vat veřejnost. Proto se v současné době
zpracovává i provozní řád. Rádi by-
chom vás tímto článkem pozvali
k pravidelným návštěvám nového spor-
tovního zařízení,  jakmile bude zpro-
vozněno.

Ing. Miroslav Máčel, starosta

V roce 1856 zahájil Michael Thonet
výrobu nábytku z ohýbaného dřeva
v Koryčanech.

V úvodu pár slov o osobě zakladate-
le. Michael Thonet se narodil 2. červen-
ce 1796 v Boppardu (Porýní). V Bop-
pardu se vyučil truhlářem. V roce 1819
se Michael Thonet osamostatnil zalo-
žením vlastního stavebního a nábytko-
vého truhlářství.

Roku 1820 se Michael Thonet oženil
s dcerou řezníka z Boppardu. Z toho
manželství se narodilo celkem 13 dětí,
z nichž šest dcer a dva synové se nedo-
žili svých prvních narozenin. Zůstalo
tedy jen pět synů, kteří později vytvo-
řili sehraný tým pracovitých a chytrých
manažerů.

Kolem roku 1830 začal Michael Tho-
net svoje pokusy s výrobou nábytku
z ohýbaného dřeva. Vznikla tak tech-
nologie, která ještě nebyla shodná s tou,
jež ho posléze přivedla k věhlasu, jed-
nalo se o ohýbané svazky dýh. V roce
1841 viděl Thonetův nábytek na výsta-
vě v Kolbenzi kníže Clemens Metter-
nich. Byl tímto nábytkem nadšen a po-
zval Thoneta do Vídně. Příští rok se
Thonet stěhuje do Vídně a zpočátku
pracoval v nábytkářských podnikatel-
ských firmách. Teprve v roce 1849 za-
kládá ve Vídni vlastní firmu, kterou
později dal přepsat na svoje syny.

Rok 1856 je dalším mezníkem v ži-
votě Michaela Thoneta. Rodina jednak
obdržela rakouské státní občanství, jed-
nak dokončil výzkum na ohýbání ma-
sivního dřeva. Na tento vynález obdr-
žel „Privilegium“ a hned potom zapo-
čal s výstavbou své první továrny
v Koryčanech. Podle tradovaných in-
formací ho do Koryčan nasměroval prá-
vě kníže Metternich, který navštěvoval

Výroba nábytku v Koryčanech už trvá 150 let

ve Slavkově u Brna hraběte Kounice
a věděl o rozsáhlých  smíšených lesích
s dostatkem bukového dřeva na kory-
čanském panství. Programem výroby
v Koryčanech byly především židle
a od r. 1859 se začala vyrábět  legen-
dární židle označovaná číslem 14.
V roce 1880 přibylo k židlím,  křeslům
a stolům nový typ nábytku – houpací
křeslo. V době největšího rozkvětu za-
městnávala koryčanská továrna kolem
3000 zaměstnanců. V roce 1861 začí-
ná vyrábět další továrna v Bystřici pod
Hostýnem.

Po rozpadu Rakouska-Uherska v roce
1918 se projevila výrazně ztráta trhů
a firma Thonet se spojila fůzí s firmou
Mundus. Za 2. světové války se kory-
čanské továrna podílela na válečné vý-
robě, především výrobou dřevěných
draků letadel a dalších drobných výrob-
ků, např. bedniček na střelivo. Po osvo-
bození v roce 1945 a především po zná-
rodnění v roce 1948 opouští koryčan-
ská továrna výrobu ohýbaného nábytku.

V roce 1990 se závod osamostatnil
a vznikl tak podnik s názvem KORYNA

s.p. (KORYčanský NÁbytek). V roce
1993 byl závod zprivatizován a od té
doby nesl název KORYNA spol. s r.o.
V roce 1997 se firma transformovala na
KORYNA nábytek, a.s. V současné
době patří firma mezi přední výrobce
kuchyňského nábytku v České repub-
lice.

V tomto roce připravila společnost
KORYNA nábytek, a.s. pro své zákaz-
níky řadu akcí. Od poloviny března
s námi mohou zákazníci soutěžit na
www.kuchynezdarma.cz a vyhrát tak
kuchyni KORYNA včetně spotřebičů
zdarma a další hodnotné ceny. Podmín-
kou je koupit si od 13. 3. 2006 kuchyň
KORYNA, vyfotit se v ní a fotku po-
slat do soutěže na již zmiňované webo-
vé stránky, kde jsou i podrobné infor-
mace k soutěži. Pro naše zákazníky
máme také při koupi kuchyně malý dá-
rek v podobě sady skleniček na víno.
V průběhu celého roku nabízíme zákaz-
níkům řadu zajímavých akcí v podobě
slev nebo jiných zvýhodnění (např.
splátkový prodej).

Ing. Jaroslav Kočí, Ing. Petra Malíková
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Pohádkový les
V sobotu dne 10. června 2006 uspo-

řádal Ochotnický spolek při Městě Ko-
ryčany tradiční Pohádkový les.

Původně bylo putování pohádkami
naplánováno na sobotu 3. června. Pro
nepřízeň počasí jsme termín konání
museli o týden posunout.

Nepříznivé počasí provázelo také za-
čátek akce v sobotu 10. června. Kvůli
bahnitému a mokrému terénu jsme na
poslední chvíli trasu pohádkového vý-
letování zkrátili; v některých místech
naplánované cesty se terén proměnil
v mokřad, louže a jílovitou skluzavku.
Ale ani tak nebyli návštěvníci ochuze-
ni o setkání s již tradičními pohádko-
vými bytostmi.

V pohádkovém lese návštěvníky uví-
tal Krakonoš s ptačím hnízdečkem
na klobouku, který nabádal k rozšíření
znalostí přírodních věd, víly tančily, ča-
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rodějnice prášily nezbedům kožichy;
Dlouhý, Široký a Bystrozraký rozver-
ně s návštěvníky koketovali. Vodníci
u tůňky „chytali dušičky“, upíři nahá-
něli hrůzu. Paní čarodějnice lákala ná-
vštěvníky na perníčky do své chaloup-
ky. Hrůzu naháněl také King Kong. Ve-
černice se svými bratry Měsíčníkem,
Větrníkem a Slunečníkem se předsta-
vili ve své důstojnosti. Dědeček Hříbe-
ček se před návštěvníky ukrýval za pa-
řízky, hejkalové hýkali, čertíci si pro ná-
vštěvníky pohádkového lese přichystali
spoustu soutěží.

Pomyslnou třešničkou na dortu bylo
velmi pěkné zpívané a pohybové vy-
stoupení Sněhurky a sedmi malých
trpaslíčků.

Za odvahu byl každý dětský účastník
v cíli odměněn diplomem a sladkostí.

Děkujeme všem, kteří přispěli k úspě-
chu VII. ročníku Pohádkového lesa.
Naše poděkování patří sponzorům akce
- Městu Koryčany, společnosti Koryna
Koryčany, Potravinám pana Loučky
v Koryčanech. Naše poděkování patří
také panu Luboši Orlovi za zapůjčení
stolů a laviček pro posezení návštěvní-
ků, paní Zbrankové za zhotovení  kos-
týmů pro pohádkové bytosti, Ochotnic-
kému spolku Nemotice za zapůjčení
kostýmů, paní Pavle Domanské za pří-
pravu vystoupení Sněhurky a trpaslíč-
ků. Samozřejmě nesmíme zapomenout
poděkovat všem, kteří byli ochotni
v Pohádkovém lese jako pohádkové by-
tosti vystoupit.

Jediným nedostatkem letošního roč-
níku Pohádkového lesa bylo chybějící
občerstvení. Víme, že řada návštěvní-
ků naší kulturní akce s možností občer-
stvení počítala, ale nebylo naší vinou,
že stánek s nápoji a pohoštěním chy-
běl.

Děkujeme všem, kteří se počáteční
nepřízní počasí nenechali odradit a za
pohádkami se dne 10. června na Zdra-
vou vodu vypravili. Vaše spokojenost
a rozzářené dětské oči jsou pro nás tou
největší odměnou.

Za rok na shledanou.

za Ochotnický spolek při Městě Koryčany
Andrea Zabloudilová
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Návštěva Mezinárodního festivalu
filmů pro děti a mládež ve Zlíně se sta-
la již tradicí žáků a učitelů 1. st. ZŠ Ko-
ryčany. Letos se nám již podruhé poda-
řilo rezervovat přes internetové strán-
ky zahájení MFF s filmovou projekcí
ve Velkém kině.

Letošní 46. ročník MFF zasáhla stáv-
ka českých producentů, kteří takto upo-
zorňovali veřejnost na situaci, kte-
rá zasáhla český film. Naštěstí filmová
projekce, která následovala po zaháje-
ní MFF nebyla zrušena.

V pondělí 29.5.2006 jsme vyrazili
třemi autobusy a stali se tak školáky,
kteří přijeli z největší dálky.Před Vel-
kým kinem nás roztancovala diskoté-
ka rádia Zlín, na které děti soutěžily
o nejlepší tanečníky a získaly festiva-
lová trička, tašky i popcorn. V sále Vel-
kého kina nás vítaly postavičky Večer-

Byli jsme u toho, aneb odstartovali jsme
MFF ve Zlíně

níčka a Krtečka společně s hrdiny fes-
tivalové znělky. Ovací se dostalo také
moderátorům Daně Morávkové a Janu
Čenskému, kapele Turbulenc. V hle-
dišti mohly děti na vlastní oči zahléd-
nout Miroslava Donutila, Václava Vor-
líčka, Tomáše Krejčíře, Gabrielu Vrá-
novou či Jana Saudka. Společně
s uměleckým ředitelem festivalu Pet-
rem Kolihou a zlínským primátorem
Tomášem Úlehlou děti odstartovaly
festival a následovala česká pohádka
Anděl Páně, na kterou se děti moc tě-

níka, jinak na Štědrý den skončí jako
padlý anděl v pekle. Koho se mu nako-
nec podaří napravit, zůstává překvape-
ním pro diváky.

Pohádka byla velmi působivá a dě-
tem se líbila. Škoda, že jsme nemohli
zůstat i na ostatní doprovodné akce.
Určitě by bylo z čeho vybírat. A tak
nám nezbývalo nic jiného, než se vrátit
domů a těšit se na příští ročník MFF.
Mgr. Ivana Dvouletá
Mgr. Jana Župková
učitelky ZŠ Koryčany

šily. A jak ji uváděl programový prů-
vodce festivalu?

Je časné ráno, v předvečer Štědrého
dne, a celé nebe se chystá na velkolepé
oslavy Ježíškových narozenin. Jen an-
děl Petronel jakoby se každému jen pletl
pod nohy. Na co sáhne, to pokazí, ale
přitom nikdy nepřizná svoji chybu,
čímž si proti sobě poštve všechny sva-
té. Jediný, kdo s ním má ještě trpělivost,
je sám Pán Bůh, ale i toho Petronel na-
konec urazí. Za trest je poslán na po-
zemský svět, aby napravil jediného hříš-
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Reklama prodává
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nevrací. Uzávěrka tohoto čísla byla 30. června 2006.

Mrazničky plné zboží
opravíme do 24 hodin!

PRODEJ A OPRAVY
V ZÁRUCE I PO ZÁRUCE

SEDLÁŘ RICHARD
Nerudova 244
697 01 Kyjov

tel. 518 615 380

Inzerát informujeReklama prodáváReklama prodává
Koryčanský zpravodaj na rok 2003 od čísla 2 bude zveřej-
ňovat inzeráty a reklamy za nových podmínek:

- formát 26 x 18 cm (celá strana) ........................ 1000 Kč

- formát 13 x 18 cm (půl strany) ........................... 600 Kč

- formát 13 x 9 cm (čtvrtina strany) ...................... 360 Kč

- formát  6,5 x 9 (osmina stran) ............................. 180 Kč

- inzeráty v řádcích – tučný tex ............................... 60 Kč

- normální text ......................................................... 36 Kč

- fotografie v inzerátu nebo kresba ....................... 180 Kč

Na požádání redakce provede zdarma grafickou úpra-
vu inzerátu, pokud podnikatel nepředloží vlastní návrh.

Chladničky,
mrazničky,

pračky, myčky, sporáky

Autodoprava
Jaroslav Tesař

Lískovec 20
76805 Koryčany

Telefon: 608 909 597
 

Přeprava do hmotnosti jedné tuny.


